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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol ismerhető meg a debreceni akkumulátorgyár 
szürkevíz felhasználásával kapcsolatos dokumentáció? – II." 

Tisztelt Miniszter Úr!

Korábban  K/4013.  számon  írásbeli  kérdéssel  fordultam  Önhöz  azzal  kapcsolatban,  hogy  hol
ismerhető meg a debreceni akkumulátorgyár szürkevíz felhasználásával kapcsolatos dokumentáció.
A kérdésre  Koncz  Zsófia  államtitkár  asszony  válaszolt,  azonban  államtitkár  asszony  szemmel
láthatóan nem tudott vagy nem akart az általam feltett konkrét kérdésekre érdemi válaszokat adni.
Ezért ismételten felteszem a kérdéseimet és arra kérem Miniszter urat, hogy szíveskedjen ezúttal
személyesen Ön válaszolni:

A  2023.  május  11-én  tartott  Kormányinfón  Ön  reagált  az  LMP  azon  felvetésére,  miszerint
kommunikációs blöff a kormány részéről az, hogy a debreceni akkumulátorgyár vízigényét 95%-
ban szürkevízzel fedeznék. Elmondása szerint a környezetvédelmi engedély elolvasása választ ad az
ezzel kapcsolatos kérdésekre.

Ezúton  szeretném  felhívni  Miniszter  úr  figyelmét  arra,  hogy  egyelőre  semmilyen  nyilvános
dokumentum nem erősíti meg azt, hogy a bejelentett akkumulátorgyárak esetében megvalósítható
lenne a vízigény szürkevízzel történő kiszolgálása. A szürkevíz felhasználással kapcsolatos konkrét
tervek hiányára a Tiszántúli Vízügyi Igazgatóság szakvéleménye is felhívta a figyelmet. Kincses
Dániel, az Igazgatóság korábbi vezetője által aláírt szakvélemény szerint annak ellenére, hogy a
1661/2022. (XII. 22.) Kormányhatározat az ipari vízfelhasználás során a szürkevíz igénybevételét
irányozza elő ilyen irányú tervezési folyamatot egyik gyár esetében sem tapasztaltak. Ráadásul sem
a biztonsági jelentés, sem a környezetvédelmi dokumentáció nem tartalmazza a felhasználandó víz
mennyiségi,  minőségi,  technológiai  és  vízkészlet  szerinti  megoszlását,  vízigényszámítást,
hidrotechnológiai  tervfejezetet,  csak  belépő átlag  vízigényt  és  az  ipari  szennyvíztisztító  méretét



jelöli meg.

A 1661/2022.  (XII.  22.)  Kormányhatározatban  értelmében  a  kormány  kifejezte  egyetértését  a
debreceni  Déli  és  Észak-Nyugati  Gazdasági  Övezetben  jelentkező,  ipari  vízre  vonatkozó  igény
tisztított szennyvízből vagy nem ivóvíz minőségű vízből történő biztosításával. Egyúttal felhívta az
energiaügyekért  felelős  minisztert,  hogy  vizsgálja  meg  e  cél  elérésének  módját,  feltételeit  és
forrásigényét,  a  vizsgálat  határidejeként  2023.  február  28-át  jelölte  meg.  Az  említett  célok
eléréséhez  szükséges  kormányzati  intézkedésekre  és  forrás  biztosítására  történő  javaslattétel
határideje  pedig  2023.  március  31.  volt.  Több alkalommal  fordultam közérdekű adatigényléssel
Lantos  miniszter  úrhoz,  valamint  az  Energiaügyi  Minisztériumhoz  annak  érdekében,  hogy  az
említett, szürkevíz hasznosítással kapcsolatos dokumentumokat megismerhessem, azonban érdemi
választ  nem  kaptam,  csupán  annyit,  hogy  a  minisztériumnak  nem  áll  módjában  a  kért
dokumentumokat megküldeni.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Hol ismerhető meg az Ön információi alapján a fent említett debreceni akkumulátorgyár 
esetében a szürkevíz hasznosításra vonatkozó vizsgálati anyag, valamint a hozzá tartozó 
teljes dokumentáció?

• Miniszter úrnak rendelkezésére áll a szóban forgó dokumentáció? Amennyiben igen, arra 
kérem, hogy válaszához csatoltan küldje meg részemre vagy tájékoztasson arról, hogy 
pontosan hol érhető el.

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt

2 


